
Programmabegroting 2023

Dank voorzitter. Allereerst wil ik het college en de ambtelijke ondersteuning 
bedanken en complimenteren voor de voorliggende begroting. En dank ook voor de 
memo met duiding van de opmerkingen bij de besprekingen van de kadernota en de 
verwerking daarvan in de begroting. 

Het meerjarig saldo laat voor de komende jaren een positief beeld zien. In 2026 is 
het financiële ravijn iets minder diep door een eenmalige verhoging van de algemene 
uitkering. Veel is op die langere termijn echter nog onzeker. Zoals over eventuele 
plannen om de gemeenten meer ruimte te geven om zelf belastingen te innen.

In het overzicht van de lokale lastendruk per gemeente zien we dat Het Hogeland op 
een 3e plaats staat van Groninger gemeenten met de minst hoge lasten. Opvallend 
constatering is overigens dat in de 4 duurste gemeenten van de provincie de VVD 
niet in de coalitie zit. Maar dat terzijde.

Het college stelt voor om de OZB met 4,9% te verhogen, de hoogte van de 
rioolheffing ongemoeid te laten en de afvalstoffenheffing met gemiddeld 1,4% te 
laten stijgen. Al moeten we over dat laatste in december nog besluiten. De 
gemiddelde lastenstijging van 2,2% die dit meebrengt is voor de VVD niet 
onoverkomelijk. Helemaal als je in de media hoort dat de inflatie in oktober 14,3% 
bedraagt ten opzichte van een jaar eerder. Het eerder al genoemde onzekere 
financieel perspectief op langere termijn is voor ons ook een reden om dit voorstel te 
steunen. We moeten proberen te voorkomen dat we in de toekomst de OZB met 
dubbele cijfers moeten verhogen. Zoals een meerderheid van de raad dat in 2020 
nodig achtte.

In de memo naar aanleiding van de behandeling van de kadernota lezen wij dat er 
nog geen concrete acties zijn opgenomen om dorpshuizen, verenigingen en 
jeugdsozen te helpen die door de hoge energieprijzen in de problemen komen. Als 
VVD roepen wij het college op om wel in actie te komen, creatieve oplossingen te 
bedenken. Wat de jeugdsozen betreft komt daar ook nog de onzekerheid bij over het 
nieuwe beleid. Wij zien de antwoorden op onze schriftelijke vragen dan ook met 
interesse tegemoet.

Als VVD zijn wij verheugd dat het “ ingroeipad” voor de budgetten voor het 
onderhoud van wegen, civiel en gebouwen met een jaar verkort is. De basis komt 
sneller op orde. 

Echter, niet alles lijkt op orde. De VVD krijgt regelmatig klachten dat er laat of zelfs 
helemaal niet gereageerd wordt op vragen en opmerkingen van inwoners via de 
telefoon of via de mail. Kunt u in z’n algemeenheid iets zeggen over de snelheid 
waarbij inwoners te woord worden gestaan en zaken worden afgehandeld? Is het 



beeld terecht dat de dienstverlening van de gemeente op dit punt verbetering 
behoeft? Is er een link met de hoge aantallen vacatures?

Wat betreft het groenonderhoud wachten wij de evaluatie in het eerste kwartaal van 
het komende jaar af. Enigszins in het verlengde hiervan hebben wij bij onze 
dorpsbezoeken meerdere keren te horen gekregen dat er ergernis is over 
verpaupering van sommige tuinen. Kunt u daar bijvoorbeeld afspraken over maken 
met woningeigenaren zoals woningcorporaties? 

Dan de woningbouwopgave. Hier is al veel over gezegd. Als raad hebben we 
aangegeven dat dit de komende periode een prioriteit moet zijn. We moeten echt de 
kansen pakken die er liggen. Er komt nu extra werkgelegenheid in de Eemshaven. 
Ga nu ook al in gesprek met de werkgevers, zij kunnen bijvoorbeeld creatief 
meedenken over de huisvesting van hun toekomstige medewerkers. Dit is een 
gedeeld belang.

In diverse programma’s wordt de beperkte personele capaciteit dan ook als een 
risicofactor genoemd. Vacatures moeten goed te vinden zijn en Het Hogeland moet 
bekend staan als een werkgever waar het prettig werken is en de 
arbeidsvoorwaarden goed zijn. We zijn immers de op één na grootste gemeente van 
Nederland. Wees creatief in de zoektocht naar personeel.

Tot slot de dorpsbudgetten; als VVD vinden wij dit een mooi instrument waarmee 
inwoners zelf initiatieven kunnen ontplooien in hun dorp. Er zijn echter diverse, vooral 
kleinere dorpen, waar niet of nauwelijks gebruik gemaakt wordt van het budget en 
dat is jammer. Een belemmering kan zijn dat de aanvrager een rechtspersoon moet 
zijn. Kunnen we het niet mogelijk maken dat inwoners zelf ook plannen, uiteraard met 
bewezen draagvlak binnen het dorp, in kunn
en dienen? Tot zover voorzitter.


